
PROTOKÓŁ  NR 47/2013 
Z OBRAD XLVII SESJI RADY GMINY SOCHACZEW 

ODBYTYCH W DNIU  18 GRUDNIA 2013 ROKU 
 
 
W obradach udział wzięli : 
- radni zgodnie z załączoną listą obecności  
- sołtysi zgodnie z załączona lista obecności 
- Wójt Gminy Pan Mirosław Orliński 
- Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Kowalczyk 
- Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2013 rok 
4. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków nie wygasających 
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Budżetu Gminy Sochaczew na 2014 rok 
6. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sochaczew na 

lata 2014-2022 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w WPF na lata 2013-2022 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy 

Sochaczew z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 
działalność pożytku publicznego  

9. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w 2014 roku w Gminie Sochaczew 

10. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii  w 
2014 roku  w Gminie Sochaczew 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wystąpienia przez Gminę Sochaczewie stowarzyszenia 
Lokalna Organizacja Turystyczna „ Mazowsze Chopina „  

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla fragmentu wsi Nowe Mostki , Orły-Cesin i Feliksów w gminie 
Sochaczew 

13. Przyjęcie protokołu z XLV  i XLVI Sesji Rady Gminy Sochaczew  
14. Sprawy różne 
15. Zakończenie obrad XLVII Sesji Rady Gminy Sochaczew  
 

 
AD. 1 
 
Obrady XLVII  Sesji Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Gminy o godz. 1000 
W obradach udział wzięło 15 radnych . 
 
AD. 2 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński  przedstawił porządek obrad , który 
radni przyjęli jednogłośnie . 
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AD. 3 
 
Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie gminy ( uchwała w załączeniu do protokołu ) 
 
Pan  Sławomir Sokołowski stwierdził , że prawie wszystkie zmiany są zmianami  
technicznymi , ale jest inna kwota przeznaczona na drogi z nadwyżki budżetowej niż była 
przedstawiana na komisji  
Pan Sokołowski poprosił Panią Skarbnik o doprecyzowanie  informacji na jakie drogi zostały 
przeznaczone środki finansowe 
 
Pani Skarbnik poinformowała , że na drogi przeznaczono 142 tys. złotych ,  w tym 45 tys. zł. 
na zakup kruszywa , które składowane jest na placu w Kątach . Kruszywo to będzie 
wykorzystane na pobocza i poszerzenia dróg . Natomiast 45 tys. złotych zostało przeznaczone 
na poszerzenie drogi  biegnącej od drogi krajowej nr 50  w kierunku Mikołajewa  .  Pozostałą 
kwotę przeznaczono na asfaltowanie  
 
W związku z tym , że nie było więcej pytań odnośnie zaproponowanych zmian w budżecie 
Pan Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przystąpienie do głosowania  
 - w głosowaniu wzięło udział 15 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało  14 radnych  
- wstrzymał się od głosu 1 radny 
 
WNIOSEK  
Rada Gminy Sochaczew większością głosów podjęła uchwałę  Nr XLVII / 216 / 2013  w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 2013 rok  
 
AD. 4 
 
Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska  przedstawiła projekt uchwały w sprawie wydatków 
nie wygasających z końcem roku budżetowego  
 
- w glosowaniu nad projektem uchwały wzięło udział 15 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  
 
WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew  jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr XLVII/210/2013 w sprawie 
wydatków nie wygasających z końcem roku budżetowego 2013      
 
AD.5 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt  budżetu gminy na 2014 rok oraz opinię Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w sprawie przedłożonego projektu budżetu.( uchwała NR PŁ.419.2013 

składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 09.grudnia 2013 

roku  w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Sochaczew projekcie uchwały 

budżetowej i deficycie na 2014 rok)  
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O udzielenie głosu poprosił Pan Sławomir Sokołowski i poprosił Panią Skarbnik o 

doprecyzowanie informacji jakie odcinki dróg będą robione 

 

Pani Skarbnik wyjaśniła , że drogi zaplanowane są w inwestycjach , natomiast remonty dróg 

wykonywane są z bieżącego utrzymania dróg 

 

Pani Sokołowski stwierdził , że radni powinni być doinformowaniu o kosztach utrzymania 

wszystkich jednostek , bo radni nie mogą powiedzieć wtedy , czy te wydatki są słuszne. 

Pan Sokołowski stwierdził , że są zbyt duże koszty utrzymania , a za mało wydawane jest na 

inwestycje  

 

Pan Brodowski Andrzej stwierdził , że za mało środków przeznaczanych jest na drogi  , 

prawie wcale nie są pozyskiwane środki  unijne na drogi , pracownik odpowiadający za 

realizacje dróg powinien być zainteresowany ich wykonaniem , zrobione drogi rozsypują się , 

na Bronisławach droga wygląda tak jak koło Kościoła w Kątach , bo asfalt położony był na 

leszu , za mało wykonywanych jest poboczy dróg  . Pobocza powinny być najpierw 

wykorygowane , dopiero wysypane tłuczniem , wykonywane są nowe drogi , a nie dbamy o 

drogi stare. 

 

Pan Krakowiak zapytał się na jaką kwotę jest dofinansowanie Komendy Powiatowej Policji w 

Sochaczewie     

Pan Maciejski stwierdził , że z tego co pamięta , to dofinansowanie jest w wysokości 1 mln. 

zł… , ale uważa  , że środki na budowę Komendy Policji powinny być przekazane dopiero 

wtedy , gdy budynek , będzie już w stanie surowym  

 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że sami kręcimy sobie bat , bo robimy drogi 

tam , gdzie jeszcze nikt nie mieszka , ktoś kupi działkę i ma zamiar się budować , a my już 

robimy tam drogę . Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że nie powinno robić się 

tych dróg od razu , bo w pierwszej kolejności powinniśmy robić drogi będące ciągami 

komunikacyjnymi  . Takie osiedlowe drogi robi się na Kuznocinie , Żukowie  
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Pan Sokołowski stwierdził ,że zgadza się ze zdaniem Pan Przewodniczącego Rady Gminy i 

Pana Brodowskiego i uważa , ze istnieje potrzeba bardziej precyzyjnego przedstawiania 

informacji , co gdzie się robi  

Pan Sitarski Zbigniew stwierdził , że zgadza się z wypowiedziami Pana Przewodniczącego 

Rady Gminy , Pana Sokołowskiego i Pana Brodowskiego  . Drogi położone na leszu  niszczą 

się bo lata są mokre , asfalt osiada i w drogach robią się dziury . Dziury są łatane , ale te 

naprawy wytrzymują 2-3 tygodnie . Pan Sitarski stwierdził , że należy spróbować z sensem 

wydawać pieniądze na drogi . 

 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poprosił Pana Wójta i Panią Skarbnik o ustosunkowanie się 

do wypowiedzi radnych . 

Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska przeprosiła radnych , że od razu nie skserowała 

szczegółowych wydatków jednostek . Odnośnie utrzymania dróg Pani Skarbnik wyjaśniła , że 

koszty bieżącego utrzymania dróg są ogromne i w roku 2013  wydano 900 tys. złotych . dróg 

przybywa bardzo dużo , bo bardzo dużo jest robionych podziałów  geodezyjnych działek  

Pani Skarbnik stwierdziła , że uwagi radnych są bardzo cenne . 

 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził , że radni będą czuwać nad realizacją dróg  

 

Pani Skarbnik zaproponowała , aby spotkać się w styczniu i ustalić jakie drogi będą na 

bieżąco robione  

Pan Ćwikliśki Czesław zaproponował , aby ustalić na spotkaniu z radnymi jakie drogi będą 

sypane tłuczniem . Każdy kto kupuje działkę przy drodze gminnej chce mieć drogę 

utwardzona , aby mieć dobry dojazd do własnej działki . Pan Ćwikliński zaproponował , aby 

może nie przejmować dróg i robić tak jak robią w innych gminach  drogi pozostają 

własnością  mieszkańców i sami o nie muszą dbać . Pan Przewodniczący Rady Gminy 

stwierdził , że patrząc na plan miejscowy Altanki , to z tego planu wynika , że utopimy się w 

tych drogach . 

    

Po zakończeniu dyskusji w sprawie budżetu gminy na 2014 rok Pan Przewodniczący Rady 

Gminy poprosił radnych o przystąpienie do głosowania w sprawie uchwalenia budżetu na 

2014 rok  
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- w głosowaniu jawnym wzięło udział  15 radnych  

- za podjęciem uchwały  głosowało 14 radnych  

- wstrzymał się od głosu 1 radny 

 

WNIOSEK  

Rada Gminy Sochaczew większością głosów podjęła uchwałę Nr XLVII/208/2013 w 

sprawie budżetu Gminy Sochaczew na 2014 rok  

 

AD. 6 

 

Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014-2022 oraz opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w sprawie WPF Gminy Sochaczew na lata 2014 -2022 ( Uchwała 

nrPŁ.418.2013 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia       

09 grudnia 2013 roku w sprawie opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Sochaczew 

projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Sochaczew na lata 

2014-2022)  

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnych  o zadawanie pytań w sprawie przedstawionej 

uchwały  

W związku z tym , że nie było pytań radni przystąpili do głosowania 

- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych 

- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych  

 

WNIOSEK  

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLVII/207/2013 w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sochaczew na lata 2014-2022   

 

 

AD. 7 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Hannę Zielińską o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie Rocznego Programu współpracy Gminy Sochaczew z organizacjami 

pozarządowymi  oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  
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Po  zapoznaniu się  z projektem uchwały o udzielenie głosu poprosił  Pan Sławomir 

Sokołowski  

Pan Sokołowski poinformował , że radni wysłuchali Pani Krystyny Mikołajczyk z Fundacji 

Aitzhalmera w sprawie dofinansowania działalności tej fundacji  i zapewnił , że współpraca z 

tą fundacja będzie teraz ściślejsza . 

 

- W głosowaniu wzięło udział 15 radnych  

- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  

 

WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę  Nr XLVII/211/2013 w sprawie 

Rocznego programu współpracy Gminy Sochaczew z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi  podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  

 

AD. 8 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński poprosił Panią Dałkiewicz o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Sochaczew w 2014 roku  

 

- w głosowaniu wzięło udział 15 radnych  

- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych 

- przeciw podjęciu uchwały głosował 1 radny 

 

WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew większością głosów podjęła uchwałę Nr XLVII/212/2013 w 

sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

w Gminie Sochaczew w 2014 roku  

 

AD. 9 

Pani Dałkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Sochaczew w 2014 roku  

- w głosowaniu wzięło udział 15 radnych  

- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  
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WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  XLVII/213/2013 w sprawie 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Sochaczew w 2014 roku  

 

AD. 10 

Sekretarz Gminy Pani Elżbieta Kowalczyk przedstawiła projekt uchwały w sprawie  

wystąpienia przez Gminę Sochaczew ze stowarzyszenia  Lokalna Organizacja Turystyczna „ 

Mazowsze Chopina „  

 

- w głosowaniu nad przedstawionym projektem uchwały wzięło udział 15 radnych  

- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  

 

WNIOSEK  

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLVII/214/2013 w sprawie 

wystąpienia przez Gminę Sochaczew ze stowarzyszenia Lokalna Organizacja 

Turystyczna „ Mazowsze Chopina „   

 

AD. 11  

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt  uchwały w sprawie  uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Nowe Mostki , 

Orły-Cesin  i Feliksów  

Pan Przewodniczący wyjaśnił , że do tego planu była wniesiona tylko jedna uwaga przez Pana 

Sobalę , który obawiał się , że po zmianie przeznaczenia terenu , będzie od razu płacił wyższy 

podatek . Obawy Pana Sobali nie są słuszne , bo wyższe podatki płaci się dopiero po 

dokonaniu podziału geodezyjnego . 

- w głosowaniu nad projektem uchwały wzięło udział 15 radnych 

- za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych  

 

WNIOSEK 

Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XLVII/215/2013 w sprawie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Nowe Mostki , 

Orły-Cesin, Feliksów w gminie Sochaczew .     
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AD. 12 

Protokół z obrad XLV i XLVI Sesji Rady Gminy Sochaczew przyjęto jednogłośnie  

 

AD. 13 

W sprawach różnych głos zabrał Pan Sławomir Sokołowski i stwierdził , że  na ostatniej sesji 

w trakcie dyskusji okazało się , że nie ma podpisanego porozumienia z miastem na budowę 

kanalizacji na gminie z możliwością podłączenia się do miasta  

Pan Sokołowski stwierdził , że należałoby napisać w protokóle , że Pan Wójt zobowiązuje się 

do zawarcia takiego porozumienia . 

 

AD. 14  

Obrady  XLVII Sesji Rady Gminy Sochaczew zakończono o godz. 10.50 

 
 

/-/ Czesław Ćwikliński 
Przewodniczący Rady Gminy Sochaczew 

 
     
  Protokołowała 
 
Wiesława Dałkiewicz         
 


